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REFERAT 

fra møde i Studienævn for Dansk d. 30. august 2018 
 
 
Emne:    Studienævnsmøde 
Dato og tidspunkt:  onsdag den 30. august 2018 kl. 10.30 – 12.00 
Sted:    Mødelokale Dewey 
 
Deltagere:  Bjarne le Fevre Jakobsen, (BFJ) 

Jon Helt Haarder (JHH) 
Anita Nell Albertsen, (ANA) 
Thomas Wiben Jensen (TWJ) 
 Mike Veilgård Petersen (MVP) 
Christina Tøndering (CT) 
Frida Lund Eichertz (FLE) 
Diana Brunholm (DB) 
 Emil Bisp Pedersen (EMP) 
Susie S. Reimann (SSR) 
 

 
Afbud:   Victoria Ezehie Lykke Damgaard Bates (VB) 

 
 

  
Referent:  Diana Brunholm (DB) 
 

 
1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

2) Godkendelse af referater 
Godkendt 
 

3) Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 

- Den 13 + 14/8 blev der afholdt studielederseminar med temaet studieinten-
sitet. Der var forskellige oplæg, bl.a. fra en medarbejder fra RUC. Der har 
på RUC været foretaget en undersøgelse vedrørende de studerendes studie-
intensitet, grundet de studerende angiver at bruge en del mindre tid på deres 
studie, end man regner med. Dette viste sig at være korrekt, og dette kan 
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ende med at få meget alvorlige konsekvenser for studierne, da det i værste 
fald kan betyde tilbagebetaling af STÅ indtægter mm. Et af de helt store 
diskussionsemner på mødet var obligatorisk mødepligt i fagene. 

- Den 3/10 afholdes der møde i fagkollegiet, hvor bl.a. rektor fra Sankt 
Knuds Gymnasium Susan Mose kommer og holder et oplæg. 

- Der afholdes studiestart den 31/8 kl. 10. Der er i år optaget 120 studerende, 
fordelt med 79 studerende på centralfaget, og 41 studerende på sidefaget. 
De studerende er blevet opdelt i de obligatoriske studiegrupper med 20 stu-
derende i hver, og man har forsøgt at blande dem godt, og med sidefagsstu-
derende i hver gruppe, så de kan være med til at løfte de nye studerende. 

- Mentorordningen fra sidste år vil fortsætte igen i år, hvor Mike og Christina 
vil holde møder med de nye studerende. 

- Uddannelsesberetningen er afleveret til fakultetet og der afholdes møde 
med samme den 6/9. Grundet studienævnsmødernes placering var det nød-
vendigt at studienævnet godkendte uddannelsesberetningen via skriftlig hø-
ring. Det blev indskærpet at det er vigtigt at alle medlemmer af studienæv-
net melder tilbage når der udsendes materiale i skriftlig høring. 

- Den 2/9 afholdes der igen møde med Dansk Sprognævn. BFJ har været i 
korrespondance med Sabine Kirchmeyer, og der er blevet udfærdiget en 
mødeplan. Studentermedlemmerne af studienævnet inviteres til at deltage i 
mødet med Dansk Sprognævn. 

- Summer School har sidst dag i dag, hvilket fejres med en reception kl. 
14.00. Der har været god PR om arrangementet, med bl.a. en artikel i Ny 
Viden og et indslag på DR. 
 

b) De studerende 
Ingen bemærkninger 
 

c) Andre 
JHH: Der har i foråret været talt om, at Litteraturvidenskab skulle have ændret 
praksis i forbindelse med udbud til fælleskataloget, hvor man efter sigende ikke 
længere var interesseret i at forhåndsgodkende fag fra andre studier, men ude-
lukkende ønskede egne fag. JHH har talt med studielederen fra Litteraturviden-
skab, der tilbageviser dette og understreger at de er meget interesseret i et sam-
arbejde. 
 

4) Merit og dispensationsansøgninger 
Se lukket referat 

 
5) Sager til behandling studieordninger 

a) Status for faget ”Litterær metode og analyse 2” 
ANA har haft undervisning i dette fag i dette semester. Efter endt eksamen kan 
det konstateres at årgangens niveau generelt er meget lavt, hvilket også var den 
eksterne censors indtryk. Der var bl.a. udfordringer med den akademiske prak-
sis, hvor flere studerende lå meget tæt på plagiat. Flere af de studerende brugte 
også de udleverede powerpoints som bilag til deres opgave. 
Det er især stoffet fra 1. semester som ikke hænger ved, også hos de studerende 
der fik en mellem karakter.  
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ANA opfordrede til at man har en principiel diskussion om karakter givningen, 
da studiet har en meget stor gruppe af studerende der ligger i middelgruppen, 
og en bundgruppe der er meget dårlig. 
Fremover vil det være en klar fordel hvis det er samme underviser der undervi-
ser i Litterær metode og analyse 1 og Litterær metode og analyse 2, således at 
man sikrer en bedre sammenhæng. 
Man studerende blev overrasket over hvor de lå rent niveaumæssigt, og det 
kunne være en mulighed til at man overvejer om der skal indføres en karakter 
eksamen efter Litterær metode og analyse 1. 
 
BFJ: Dette vil være oplagt at tage op til diskussion på et faggruppe møde. Man 
kunne overveje at indføre en anden eksamensform, hvor vi anlægger en lidt 
strammere linje. 
 
JHH: Vil gerne støtte op om at vi anlægger en strammere linje ved reeksamen. 
 
FLE: På min årgang var der flere der opdelte eksamenerne i et hierarki, sådan 
at de mundtlige eksamener fik højest prioritet, en skriftlig eksamen med karak-
ter fik 2. prioritet, og en skriftlig eksamen med B/IB fik lavest prioritet. 

 
6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Deltagelse i aftagerpanelsmøder 
Studienævnet besluttede at alle medlemmer af studienævnet skal deltaget i møderne 
med aftagerpanelet. 
 

b) Revidering af årshjul 
Ingen tilføjelser, men det blev efterlyst at fagkollegiemøder og faggruppemøder blev 
meldt tidligere ud. 

 
7) Andre sager til behandling 

a) Koordinator til studiepraktik i uge 43 
AVL ønsker ikke længere at være koordinator for studiepraktikken i uge 43, og der 
skal derfor findes en ny. ANA blev ny koordinator. 
 

b) Høring om flytning af tilknytning til studienævnet for tilvalget ”Æstetik og kul-
turanalyse” 
Studienævnet var enige om at tilvalget forsat bør være placeret under Studienæv-
net for Dansk, og argumenterede følgende: 
- Vi kan i faggrupperne for Dansk bemande disciplinerne med forskningsbaseret 

undervisning og således tage vare på tilvalgets såvel æstetiske som kulturanaly-
tiske fagelementer 

- Faggrupperne har siden overtagelsen for 4-5 år siden udviklet tilvalgets faste 
discipliner, som herved fungerer godt både indbyrdes og hver for sig 

- Faggruppen i Danskfagets IKV-gruppe er ganske afhængig af bevare det nuvæ-
rende antal tilvalg i deres portefølje 
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8) Sager til behandling undervisning 
a) Evaluering 

Studienævnet ønsker fremover kun at se selve evalueringsrapporten, ikke skema-
erne. 
 

9) Eventuelt 
Stud. medlem Frida Lund Eichertz tager orlov fra studiet, og der skal derfor findes 
en suppleant. 
 
 
 
 
 
 
 

Bjarne le Fevre Jakobsen    Diana Brunholm 
Studienævnsformand    Referent 
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